
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart

Dato: 9. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 715
Kan ministeren bekræfte, at kommunerne i 2015 fik besked på ikke aktivt at kontrollere, 
om landmænd overholder reglerne om ikke at sprøjte på 2 og 3 meters bræmmer ved 
vandløb, jf. vedlagte brev fra NaturErhvervstyrelsen af 6. maj 2015 om håndtering af 
krydsoverensstemmelse, og Aarhus Kommunes besvarelse af 10-dages forespørgsel 
vedr. udledning af miljøfarlige stoffer til Aarhus Bugten af 8. november 2024? Ministeren 
bedes redegøre for baggrunden for ønsket om, at kommunerne ikke skal føre tilsyn her-
med, samt om denne indstilling fortsat er gældende. I bekræftende fald bedes ministeren 
redegøre for, hvorfor det stadig er gældende, og om ministeren påtænker at genindføre 
kommunernes aktive kontrol heraf.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Lorentzen 
Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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